

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

10 حزيران (يونيو) 2022 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

📕 تعافى الاستثوار العالمي واستعادته وستويات وا قبل الجائحة

أكبر 10 اقتصادات تلقياً للاستثمار الأجنبي المباشر في 2021 هي الولايات المتحدة والصين وهونغ كونغ وسنغافورة وكندا والبرازيل والهند وجنوب أفريقيا وروسيا والمكسيك. وارتفعت التدفقات إلى الاقتصادات النامية 30 في المئة، لتصل إلى 837 مليار دولار، وهو أعلى مستوى تم تسجيله على الإطلاق، وبرجع ذلك إلى القوة في آسيا والانتعاش الجزئي في



كشف تقرير الاستثمار العالمي عن تعافى الاستثمار الأجنبي المباشر واستعادته لمستويات ما قبل جائحة «كورونا»، حيث حقق زيادة بنسبة 64 في المئة مقارنة بعام 2020 لتصل تدفقاته إلى 1.6 تربليون دولار في 2021 مدفوعاً بالزخم الناتج عن نشاط الآندماج والاستحواذ والنمو السريع في تمويل المشاريع الدولية، بسبب التمويل الفضفاض وحزم تحفيز البنية التحتية الرئيسية.

وأظهر التقرير أنه بينما استفادت جميع المناطق من الانتعاش، تَركز ثِلاثة أرباع النمو في الاقتصادات المتقدمة، حيث ارتفعت تدفقات الاستثمار الأجنبي فيها بنسبة 134 في المئة، وحققت الشركات متعددة الجنسية أرياحاً قياسية، وكانت

أميركا اللاتينية والكاريبي والانتعاش في أفريقيا.

المصدر (صحيفة الشرق الاوسط، بتصرف)

Global Investment Recovering and Restoring Pre-Pandemic Levels

The World Investment Report revealed that foreign direct investment has recovered to pre-Coronavirus levels, achieving an increase of 64 percent compared to 2020, bringing its inflows to \$1.6 trillion in 2021. Driven by momentum from M&A activity and rapid growth in international project finance, due to loose funding and major infrastructure stimulus packages.

The report showed that while all regions benefited from the recovery, three-quarters of the growth was concentrated in advanced economies, where foreign investment inflows rose by 134 percent, and multinational companies achieved record profits. The top 10 receiving FDI economies in 2021 were the United States, China, Hong Kong, Singapore, Canada, Brazil, India, South Africa, Russia and Mexico.

Flows to developing economies rose 30 percent to \$837 billion, the highest level ever recorded, due to strength in Asia, partial recovery in Latin America and the Caribbean, and recovery in

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

صندوق النقد الدولى يخفض توقعات نهو اللقتصاد العالمى

يعتزم صندوق النقد الدولى خفض توقعاته للنمو العالمي لهذا العام بسبب مجموعة من

العوامل بينها الحرب في أوكرانيا وارتفاع التضخم وتباطؤ الاقتصاد الصيني.

ولفت المتحدث باسم صندوق النقد جيري رايس

الى انه "يمكننا أن نتوقع منطقيا أن يتم خفض

توقعات النمو لعام 2022 مقارنة بما توقعناه في أبريل". وسبق أن خفض صندوق النقد الدولي توقعاته للنمو العالمي إلى 3.6 في

وأشار إلى استمرار تسارع التضخم "خصوصا في عدد من الاقتصادات المتقدمة ما يؤدي إلى تشدد في السياسة النقدية". واعتبر جيري رايس أن ما يحصل في النهاية هو "تكاثر الأزمات" التي تؤثر على النمو.

من جهته أعلن البنك الدولي، أنه يراهن الآن على نمو إجمالي الناتج الداخلي العالمي بنسبة 2.9 في المئة، مقابل 4.1 في المئة في يناير

(كانون الثاني). وبين البنك الدولي مخاطر التضخم المصحوب بركود "مع فترة طويلة من النمو الضعيف والتضخم المرتفع".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



وأضاف: "الحرب في أوكرانيا مستمرة.. أسعار السلع الأساسية لا تزال متقلبة للغاية وأسعار الطاقة وخصوصا أسعار المواد الغذائية مرتفعة جدا. وقد تباطؤ الاقتصاد الصيني.. يبدو الأمر أكثر خطورة مما كان متوقعا".

■ International Monetary Fund cuts its Forecast for Global Economic Growth

The International Monetary Fund plans to cut its global growth forecast for this year due to a combination of factors including the war in Ukraine, rising inflation and a slowdown in the Chinese economy.

"We can reasonably expect that the growth forecast for 2022 will be lowered compared to what we forecast in April," said IMF spokesman Gerry Rice. The International Monetary Fund previously lowered its global growth forecast to 3.6 percent.

He added, "The war in Ukraine continues... Commodity prices are still very volatile and energy prices, especially food prices, are very high. The Chinese economy has slowed down... It seems

more dangerous than expected."

He pointed to the continued acceleration of inflation, "especially in a number of advanced economies, which leads to tightening of monetary policy." Jerry Rice considered that what is happening in the end is the "proliferation of crises" that affect growth.

For its part, the World Bank announced that it is now betting on the growth of global gross domestic product by 2.9 percent, compared to 4.1 percent in January (January). The World Bank highlighted the risks of stagflation, "with a prolonged period of weak growth and high inflation".

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)



مليار دولار في 2021، بدعم عمليات الاندماج والشراء عبر الحدود. وارتفع رصيد الاستثمارات الأجنبية المباشرة في الإمارات بنهاية العام الماضي ليصلُ إلى 171.6 مليار دولار بزيادة 13.7 في المئة. وارتفعت كذلك، التدفقات الخارجة من الإمارات لتصل إلى 23 مليار دولار بزيادة 19 في

وتعافت تدفقات الاستثمار الأجنبي المباشر (FDI) إلى مستويات ما قبل الجائحة في عام 2021، لتصل إلى 1.58 تريليون دولار أي بزيادة 64 في المئة. . المصدر (صحيفة الخليج الاماراتية، بتصرف)

الاوارات الاولى عربيا و 13 عالويا بهؤشر جاذبية الاستثوار العالمى

حافظت دولة الإمارات على موقعها المتقدم لتحتل المركز 13 في قائمة الدول الأفضل جاذبية للاستثمار الأجنبي المباشر للعام 2021، وفقاً لتقرير مؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية «أونكتاد» للاستثمار العالمي لعام 2022. ووفق التقرير سجلت الإمارات نمواً في تدفقات الاستثمارات الأجنبية المباشرة بنسبة 3.9 في المئة خلال العام 2021 بقيمة 20.7 مليار دولار (76 مليار درهم)، لتحافظ بذلك على مركزها الأول عربياً كأكبر جاذب للاستثمارات.

واظهر التقرير استحواذ دولة الإمارات على 37.5 في المئة من الاستثمار الأجنبي المباشر في منطقة غرب آسيا الذي ارتفع 59 في المئة إلى 55

■ UAE 1st in the Arab World and 13th Globally in the Global Investment Attractiveness Index

The UAE maintained its advanced position to rank 13th in the list of the most attractive countries for foreign direct investment for the year 2021, according to the report of the United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD) for the year 2022.

According to the report, the UAE recorded a growth in foreign direct investment flows by 3.9 percent during 2021, at a value of \$20.7 billion (76 billion dirhams), thus maintaining its first Arab position as the largest attracting investment.

The report showed that the UAE acquired 37.5 percent

of foreign direct investment in West Asia, which rose 59 percent to \$55 billion in 2021, with the support of crossborder mergers and acquisitions.

The balance of foreign direct investments in the UAE increased by the end of last year to reach \$171.6 billion, an increase of 13.7 percent. Also, outflows from the UAE rose to reach \$23 billion, an increase of 19 percent.

Foreign direct investment (FDI) flows recovered to prepandemic levels in 2021, reaching \$1.58 trillion, an increase of 64 percent.

Source (Emirati Gulf Newspaper, Edited)